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PROTOKÓŁ  Nr IX/2015 

SESJI RADY  GMINY  BOĆKI 

z dnia 30 grudnia 2015 roku 

 

odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach, pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Gminy Pana Pawła Rzepniewskiego. 

Obrady rozpoczęto o godz. 10
oo

, a zakończono o godz.14
50

. 

Stan Rady   - 15 

Obecnych    -14 

Radni obecni na Sesji: 

                          

1. Derehajło Teresa    8. Piotrowska Krystyna 

2. Góralczyk Eugeniusz   9. Rynans Waldemar 

3. Jakimiuk Anatol    10 Rzepniewski Paweł. 

4. Koptewicz Walentyna             11. Skomorowski Marek 

5. Lipiński Zbigniew              12. Bazylewski Krzysztof 

6. Niewiarowski Marcin                        13. Zawadzka Iwona  

7. Oliwniak Agnieszka                                  14. Zalewski Robert 

 

Nieobecny: Radna Wasiluk Maria 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

4. Tołoczko Barbara, Kierownik GOPS w Boćkach 

5. Litewnicka Ewa, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Andryjankach 

6. Sołtysi wsi 

7. Mieszkańcy Gminy Boćki 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Rzepniewski przystąpił do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 14 radnych, obrady są 

prawomocne. Powitał radnych i nadmienił, że porządek dzienny i projekty uchwał radni 

otrzymali w terminie ustawowym. Zapytał czy radni mają uwagi do porządku. Uwag nie 

zgłoszono. Porządek przyjęto jednogłośnie: 

1. Otwarcie Sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad VIII Sesji Rady Gminy 

3. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Boćki na lata 2016-2019 wraz 

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2016-2022    

4. Uchwalenie Budżetu Gminy na 2016 rok    

5. Podjęcie uchwały sprawie kontynuowania członkostwa Gminy Boćki w 

Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Puszcza Białowieska”  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych    

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych   
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8. Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 rok  

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży lokali 

mieszkalnych w budynku mieszkalnym  wielorodzinnym w Andryjankach  

10. Podjęcie uchwały w sprawie prowadzenia zmian do budżetu gminy na 2015 rok 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny  w 

Gminie Boćki na lata 2016-2018   

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Boćki na lata 2016-2020  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Gminy  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Andryjankach  

15. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał Rady 

16. Sprawy różne i bieżące gminy 

17. Interpelacje i zapytania radnych 

18. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

19. Zamknięcie obrad sesji 

 

Ad pkt 2. Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z VIII Sesji był wyłożony do 

wglądu na 7 dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji, zapytał czy są jakieś uwagi 

lub pytania.  

Radny Rynans Waldemar powiedział, że protokół jest źle napisany, podczas wymiany zdań 

/kłótni/ pomiędzy Przewodniczącym Rady Gminy Panem Rzepniewskim Pawłem, a Radnym 

Panem Rynans Waldemarem nie ma zapisu słów „zamknij mordę”.  

Przewodniczący zapytał, czy jeszcze ktoś ma uwagi. Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał  kto jest za przyjęciem protokołu. W głosowaniu udział 

wzięło 14 radnych 

„za”- oddano 12 głosów, „ przeciw”- 1,  wstrzymało się 1 głos. Protokół został przyjęty 

większością głosów. 

Ad pkt 3 

Pani Andrzejuk Mirosława przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Boćki na lata 2016-2019 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 

na lata 2016-2022. Powiedziała, że wysokość planowanych wydatków w 2016 roku ma ścisły 

związek z wykonaniem dochodów, przychodów, wydatków i rozchodów budżetu w 2015 r. 

Planowany budżet gminy na 2016 roku po stronie dochodów wynosi 12 835 750 zł, w tym 

dochody  majątkowe 969 tys zł. Natomiast wydatki budżetu wynoszą 13 693 123 zł w tym 

wydatki majątkowe 1 532 000 zł. Budżet będzie deficytowy i wyniesie 857 373 zł. Deficyt 

planuje się pokryć wolnymi środkami. Na koniec 2015 roku dług wyniesie 4 800 000 zł w 

tym 1 300 000 zł kredyty długoterminowe, a 3,5 mln zł emisja obligacji. Planowane wydatki 

majątkowe w latach 2017 – 2022 to realizacja inwestycji współfinansowanych ze Środków 

Unii Europejskiej. Przede wszystkim przebudowa dróg gminnych, budowa Regionalnego 

Centrum Kultury oraz przebudowa już istniejącej  infrastruktury wymiana urządzeń na 

odcinkach wodociągów. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 24 listopada 2015 roku, pozytywnie opiniującą 

powyższy projekt uchwały. Skład Orzekający stwierdził, że projekt spełnia wymogi określone 

przepisami ustawy o finansach publicznych, a wielkości w nim zawarte są zgodne z 

projektem uchwały budżetowej Gminy Boćki na 2016 rok 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do projektu chwały. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
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Uchwała Nr IX/45/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Boćki na lata 2016-2019 wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2016-2022.  

Podjęta jednogłośnie.  W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, „za” – oddano 14 głosów. 

 

Ad pkt 4. W sprawie projektu budżetu gminy na 2016 rok głos zabrał Wójt Gminy, 

powiedział, że budżet jest mały, deflacja budżetu, niższe podatki, mniejsze wpływy i mniejsze 

dochody. Ponadto nie wiadomo co wydarzy się w kraju i jakie będą decyzje Rządowe, co 

zostanie zlecone samorządom do wykonania i za czyje środki finansowe. Do realizacji zadań 

pomysłów i potrzeb jest dużo tylko pieniędzy mało. Wójt prosił o zadawanie pytań i o uwagi 

do projektu budżetu. 

Radna Pani Krystyna Piotrowska zapytała, skąd  wzięło się zwiększenie zatrudnienia o ½ 

etatu w bibliotece. 

Wójt odpowiedział, że to jest zatrudnienie czasowe, w bibliotece w tym roku trzeba będzie 

przeprowadzić skontrum.  

Sołtys Pan Bujno Waldemar prosił o poinformowanie, jakie są planowane inwestycje w 2016r 

Wójt odczytał załącznik nr 4 do uchwały budżetowej p.t. „zadania i zakupy inwestycyjne w 

2016 roku”. Na inwestycje łącznie zaplanowano 10 mln 168 tys złotych. 

- budowa elektrowni fotowoltaicznej w Dubnie, uzupełnienie dokumentacji, 

- poprawa jakości dróg  gminnych – uzupełnienie dokumentacji 

- przebudowa dróg gminnych z dotacji celowej związanej z usuwaniem skutków klęsk 

żywiołowych: drogi gminnej od drogi powiatowej nr 1746B Boćki – Krasna Wieś do ulicy we 

wsi Nurzec i przebudowa  drogi od drogi powiatowej Nr 1746B Boćki – Krasna Wieś do 

miejscowości Kolonia Boćki. 

- budowa Regionalnego Centrum Kultury w Boćkach – uzupełnienie dokumentacji, tu planuje 

się budowę budynku wielofunkcyjnego z pomieszczeniami na przedszkole i na dom kultury. 

Radny Rynans Waldemar zapytał, co to za droga do miejscowości Kolonia Boćki i komu ona 

jest potrzebna. 

Wójt odpowiedział, ze to jest droga gminna od drogi powiatowej nr 1746 Boćki – Krasna 

Wieś do miejscowości Kolonia Boćki, która została zakwalifikowana do remontu ze środków 

dotacji celowej na usuwanie klęsk żywiołowych. 

Radny Rynans Waldemar mówił, że dlaczego nie robi się dróg potrzebnych, z tamtej drogi 

nikt nie korzysta i nikt o niej nie mówił. Zapytał, czy w budżecie są zaplanowane środki na II 

półrocze 2016 roku na szkołę w Andryjankach. 

Wójt odpowiedział, że droga jest wykorzystywana, a środki na szkołę w Andryjankach na II 

półrocze 2016 roku są zaplanowane. 

Pan Bazylewski Krzysztof Przewodniczący Komisji odczytał Opinię Komisji Finansów i 

Rozwoju Gospodarczego z dnia 17 grudnia 2015 roku w sprawie Budżetu Gminy na 2016 

rok. Komisja pozytywnie zaopiniowała wykaz zadań inwestycyjnych na 2016 rok, plan 

przychodów i rozchodów, plan dochodów i wydatków wydzielonego rachunku dochodów 

jednostek oświatowych, wykaz dotacji dla jednostek sektora finansów publicznych i dla 

jednostek spoza sektora finansów publicznych oraz wykaz sołectw do dysponowania 

Funduszem Sołeckim w 2016 roku. 

Następnie Przewodniczący odczytał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 24 listopada 2015 roku, pozytywnie opiniującą projekt  

budżetu. Skład Orzekający stwierdził, że projekt spełnia wymogi określone przepisami 

ustawy o finansach publicznych, a deficyt budżetu gminy wynoszący 857 373 zł, będzie 

pokryty wolnymi środkami jako nadwyżki środków pieniężnych wynikających z rozliczeń 

kredytów i pożyczek z lat ubiegłych. 
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Przewodniczący zapytał czy są pytania do projektu chwały. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr IX/46/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Budżetu Gminy na rok 2016 

Uchwała podjęta większością głosów. 

 „za” – oddano 12 głosów;  przeciw – 1; wstrzymał się – 1 głos. 

 

Ad. pkt 5. Głos zabrał Pan Charyton Stanisław Sekretarz Gminy, powiedział, że na VI Sesji w 

miesiącu lipcu Rada wyraziła zgodę i podjęła uchwałę o kontynuowaniu członkostwa Gminy 

Boćki w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Puszcza Białowieska”. Teraz poprzednią 

uchwałę uchyla się, a podejmuje drugą o takiej samej treści jednak ze zmienioną podstawą 

prawną. Uległa zmianie podstawa, wprowadza się inną nową ustawę z dnia 20 lutego 2015 

roku o rozwoju lokalnym z udziałem lokalnej społeczności. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr IX/47/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie 

kontynuowania członkostwa Gminy Boćki w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania 

„Puszcza Białowieska” 

Podjęta jednogłośnie, „za’ – oddano 14 głosów. 

 

Ad. pkt 6 Pełnomocnik Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Pani 

Urszula Turkowicz  powiedziała, że obecnie obowiązujące Uchwały określające liczbę 

punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie gminy Boćki, są stare podjęte w roku 

1996 i w roku 2001, uległa już zmianie podstawa prawna. W związku z tym uaktualnia się i 

podejmuje nową uchwałę. Poprzednio wyznaczony limit punktów był duży i nie był 

wykorzystany. W projekcie zmniejsza się limit do 10 punktów sprzedaży napojów 

zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia w 

miejscu sprzedaży. Na terenie naszej gminy funkcjonują tylko 4 punkty, które sprzedają piwo 

przeznaczone do spożycia w miejscu sprzedaży. Nie ma żadnego punktu sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do 

spożycia w miejscu sprzedaży. 

Natomiast ustala się limit w ilości 15 punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 

4,5%  alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży. 

Limit ten również nie jest wykorzystany. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr IX/48/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie określenia 

liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

Podjęta jednogłośnie. „za” – oddano 14 glosów 

 

Ad. pkt 7. Pani Turkowicz Urszula powiedziała, że poprzednio obowiązująca uchwała z roku 

2002 jest już nieaktualna i trzeba podjąć nową. Ustala się, że punkty handlowe i 

gastronomiczne prowadzące sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w 

miejscu lub poza miejscem sprzedaży powinny być zlokalizowane w odległości nie mniejszej 
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niż 50 m od obiektów chronionych, którym są: szkoły, przedszkola, ośrodki zdrowia, cerkwie, 

kościoły, cmentarze, (z wyłączeniem krzyży i kapliczek usytuowanych na prywatnych 

posesjach), mierzonych ciągami pieszym zgodnie z przepisami ustawy o ruchu drogowym. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do projektu chwały. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

 

Uchwała Nr IX/49/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 

Uchwała podjęta jednogłośnie. „za” oddano 14 głosów. 

 

Ad. pkt 8. Urszula Turkowicz zapoznała z treścią Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i z Programem Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 rok. Program ten 

uchwalany jest przez Radę Gminy na każdy rok kalendarzowy i jest aktem prawnym, na podstawie 

którego prowadzi się realizację działań na szczeblu lokalnym czyli gminy. Głównym celem programu 

jest zapobieganie powstawaniu nowych problemów związanych z piciem i nadużywaniem alkoholu na 

terenie gminy oraz zwiększenie skuteczności oddziaływań w zakresie profilaktyki. Następnie Pani 

Pełnomocnik GKRPA przedstawiła zadania Programu, do których należy m.in. udzielanie pomocy 

psychospołecznej i prawnej rodzinom, w których występują problemy alkoholowe i przemoc. 

Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej dla dzieci i młodzieży, 

organizowanie zajęć warsztatowych pod kątem kształtowania ich umiejętności życiowych takich jak 

radzenie ze stresem, szukanie pomocy, uzależnienia w sieci. Finansowanie programu dokonuje się ze 

środków wpływających do budżetu gminy z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych. Opłata ta stanowi dochód gminy, który w całości jest przekazywany na realizację 

zadań związanych z profilaktyką działań przeciwalkoholowych. Finansuje się działalność punktu 

konsultacyjnego dla osób z problemem alkoholowym i członków ich rodzin doznających przemocy. 

Opłaca się koszty postępowania sądowego w przedmiocie uzależnienia od alkoholu, które są sądownie 

zobowiązane do leczenia odwykowego. Z informacji Komendy Powiatowej Policji wynika, iż liczba 

osób kierujących pojazdami w stanie po użyciu alkoholu i w stanie nietrzeźwości oraz liczba 

wypadków i kolizji drogowych uległa znacznemu wzrostowi. Wzrasta również przemoc w rodzinie, w 

2013 roku „Niebieskich kart” wydano 7, w 2014 roku 11, a w roku 2015 aż 13. W ramach niniejszego 

Programu organizowane i finansowane są szkolenia dla sprzedawców napojów alkoholowych. 

Komisja przeprowadza kontrole punktów w zakresie stosowania ustawy i sprzedaży napojów 

alkoholowych osobom nieletnim. 

Pan Bujno Waldemar Sołtys wsi zapytał kto wchodzi do składu Komisji. 

Pani Pełnomocnik odpowiedziała, że Gminna Komisja ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych składa się z 5 osób, Pełnomocnika którym jest Turkowicz Urszula 

i 4 członków: Charytona Stanisława, Małyszczuk Jolanty, Kolejkowicz Aliny i Zbigniewa 

Szpakowskiego. Za udział w posiedzeniu Komisji wypłacana jest dieta w kwocie 104 zł. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do projektu chwały. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

 

Uchwała Nr IX/50/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 rok 

Podjęta jednogłośnie. „za” oddano 14 głosów. 
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Ad. pkt 9.Wójt poinformował, że mieszkania i budynek Domu Nauczyciela w Andryjankach 

został podstawiony do sprzedaży i ogłoszony przetarg. Dwie osoby zgłosiły się do przetargu i 

chcą dokonać zakupu lokali mieszkalnych wraz z przynależnymi pomieszczeniami i udziałem 

w prawie własności części wspólnych budynku i gruntu działki. Osoby te złożyły również 

podania o zastosowanie 50% bonifikaty od ceny sprzedaży. Budynek i lokale mieszkalne 

wymagają gruntownych remontów. 

W dyskusji osoby zainteresowane nabyciem mieszkań wypowiadały się, że budynek jest w 

złym stanie technicznym i wymaga wymiany instalacji elektrycznej, centralnego ogrzewania, 

oraz ocieplenia mieszkań. 

Radny Pan Rynans Waldemar  zapytał, że skoro warunki mieszkaniowe są nieodpowiednie, 

więc dlaczego dzierżawcy wcześniej nie wyprowadzili się i nie zmienili mieszkań na lepsze, a 

teraz je nabywają i mówią że są złe.  

Radna Pani Krystyna Piotrowska zapytała, czy wszyscy lokatorzy, którzy mieszkają w tym 

budynku wystąpiły o kupno mieszkań. 

Wójt odpowiedział, że to nie są wszyscy dzierżawcy, dwóch złożyło podania o kupno, trzeci 

Pan wyprowadza się i rezygnuje z kupna, a czwarty dzierżawca Pan M.K. wyjechał i brak 

kontaktu.  

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do projektu chwały. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

 

Uchwała Nr IX/51/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie udzielenia 

bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych w budynku mieszkalnym wielorodzinnym 

w Andryjankach 

Uchwała została podjęta. „za” – oddano 13 głosów; przeciw – 0 głosów, i 1 głos 

wstrzymujący się. 

Radna Pani Krystyna Piotrowska zapytała, czy dzierżawca Pan M. K. wyprowadzi się, 

mówiła żeby do niego skierować pismo. 

Wójt odpowiedział, że na to są przepisy  i będzie postępował zgodnie z przepisami prawa. 

 

Ad pkt 10 Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy, powiedziała że dokonuje się 

przeniesień w planie wydatków budżetowych i przekazuje się dotację dla Miasta Bielsk 

Podlaski w kwocie 500 zł na częściowe pokrycie kosztów nauczania religii. Po dokonaniu 

zmian dochody budżetu gminy wynoszą 16 043 855 zł, wydatki 17 964 898 zł. Deficyt 

budżetu 2 136 102 zł zostanie pokryty wolnymi środkami jako nadwyżki środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy wynikających z rozliczeń kredytów i 

pożyczek z lat ubiegłych. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do Skarbnika Gminy. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr IX/52/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2015 rok 

Podjęta jednogłośnie. „za” oddano 14 głosów. 

 

Ad pkt 11 Gminny Program Wspierania Rodziny w Gminie Boćki na lata 2016-2018 omówiła 

Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Powiedziała, że ustawa o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej dokonała podziału zadań i kompetencji pomiędzy 

jednostki samorządu terytorialnego oraz organy administracji rządowej. Między innymi 
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nałożyła obowiązek opracowania i realizacji trzyletniego gminnego programu wspierania 

rodziny. Wsparcie rodziny powinno być w miarę wczesne i mieć charakter profilaktyczny i 

ochronny. Priorytetem wspierania jest zapewnienie odpowiednich warunków rozwoju dzieci 

oraz kształtowanie wartości i norm związanych z ich wychowaniem. Celem pracy socjalnej z 

rodziną ma być wyjście z kryzysu i samodzielne prawidłowe funkcjonowanie w środowisku 

społecznym. Przeobrażenia jakie przechodzi współczesna rodzina powodują, że napotyka ona 

na zagrożenia i zjawiska kryzysowe, które doprowadzają do destabilizacji i rozpadu więzi 

rodzinnych. Rodziny nie potrafią samodzielnie funkcjonować, są bezradne w trudnych 

sytuacjach, a szczególnie w sprawach opiekuńczo-wychowawczych. Potrzebują wsparcia 

psychologicznego, prawnego i terapeutycznego. Program Wspierania Rodziny zakłada 

tworzenie optymalnych warunków dla poprawy jakości życia rodzin. Wspieranie ma 

charakter profilaktyczny. Zadnia wynikające  Programu realizowane będą zgodnie z zasadą 

pomocniczości i z uwzględnieniem podmiotowości dzieci i rodziny. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do Pani Kierownik. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr IX/53/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Boćki na lata 2016 – 2018 

Podjęta jednogłośnie, „za” oddano 14 głosów. 

 

Ad pkt 12  Z projektem Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Boćki 

na lata 2016-2020 zapoznała Pani Tołoczko Barbara. Strategia jest dokumentem, który 

uświadamia społeczności lokalnej skalę zjawisk i problemów społecznych oraz wychodzi 

naprzeciw jej potrzebom. Natomiast dla gminy stanowi kompleksowy i uporządkowany zbiór 

celów, działań i metod ukierunkowanych na prowadzenie skutecznych rozwiązań w obszarze 

problemów społecznych. Strategia jest wieloletnim dokumentem programowym i 

koordynującym działania różnych podmiotów działających w sferze społecznej. Działania 

kierowane są głównie do środowisk, pozostających na marginesie życia społecznego 

Przewodniczący zapytał czy są pytania lub uwagi . Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr IX/54/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Boćki na lata 2016 – 2020 

Uchwala podjęta jednogłośnie. „za” oddano 14 głosów. 

 

Ad pkt 13 Przewodniczący poszczególnych komisji Rady Gminy odczytali projekty planów 

pracy na 2016 rok. 

Pan Bazylewski Krzysztof odczytał plan pracy na 2016 rok Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego. Uwag i wniosków nie zgłoszono. 

Pan Skomorowski Marek odczytał plan pracy na 2016 rok Komisji ds. Promocji, Oświaty, 

Kultury i Spraw Socjalnych. Uwag i wniosków nie zgłoszono. 

Pani Walentyna Koptewicz  odczytała plan pracy na 2016 rok Komisji Rewizyjnej. 

Głos zabrał Radny Pan Rynans Waldemar, mówił, że każdy ma prawo zgłaszać i wnosić 

swoje wnioski i uwagi do planu pracy. Proponował kontrolę pracy Wójta, jego wyjazdy 

służbowe, delegacje, urlopy, co robi i gdzie jest. Dlaczego na Sesji nie ma obecnego Radcy 

prawnego. 
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Wójt powiedział, że żadnego problemu nie ma i nie widzi. Na komisji stał ten temat, wyjazdy 

służbowe były omawiane. Radca prawny był zapraszany na Sesje Rady Gminy. Radca na 

Sesji wyjaśniał jak pracuje Wójt. W związku z tym, że na Sesjach gdy był obecny Radca, 

radni pytań do niego nie zgłaszali, więc Radcy nie zaproszono. 

Głos zabrał Sekretarz Gminy i udzielił wyjaśnień i odpowiedzi na temat pracy Wójta. Wójt 

występuje raz jako organ Gminy realizujący zadania i uchwały Rady Gminy, o ich bieżącej 

realizacji informuje na każdej Sesji. Rada Gminy kontroluje działalność Wójta powołując w 

tym celu komisję rewizyjną, która opiniuje projekt oraz wykonanie budżetu gminy, występuje 

do Rady Gminy o udzielenie lub nieudzielenie absolutorium. Natomiast Wójt jest 

jednocześnie Kierownikiem jednostki organizacyjnej jaką jest urząd gminy. 

Radny Rynans Waldemar mówił, że nikt nie wie kiedy Wójt jest na urlopie i kto mu udziela 

urlopu, jeździ z  zespołem Klekociaki,  nie wiadomo kiedy pracuje, kto jest pracodawcą i 

gdzie to jest zapisane, czy jest rejestr wyjazdów. 

Wójt odpowiedział, że tak jest rejestr wyjazdów delegacji, urlopów, można zawsze przyjść i 

sprawdzić. 

Sekretarz Gminy poinformował, że zgodnie z ustawą pracodawcą Wójta jest Urząd Gminy i 

wszelkie czynności z zakresu prawa pracy z wyłączeniem ustalania wynagrodzenia oraz 

nawiązania i rozwiązania stosunku pracy wykonuje osoba wyznaczona przez Wójta lub 

Sekretarz Gminy.   

Pan Radny Rynans poinformował, że chciałby zapoznać się z ustawą z której to wynika. 

Sekretarz odpowiedział, iż nie ma przy sobie ustawy o pracownikach samorządowych i  

udzieli odpowiedzi na piśmie. 

Więcej pytań nie zgłoszono. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. 

 

Uchwała Nr IX/55/15 Rady Gminy Boćki z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia 

planów pracy na 2016 rok komisji stałych Rady Gminy 

Podjęta większością głosów. „za” oddano 12 głosów, przeciw 1 głos, wstrzymał się 1 głos. 

 

Ad pkt 14. Głos zabrał Wójt, powiedział, że w dniu dzisiejszym szkoły w Andryjankach nie 

likwiduje się, tylko rozważa się zamiar jej likwidacji. Przez 2 lata Wójt rozmawiał i chciał 

szkołę przekształcić i prowadzenie jej oddać Stowarzyszeniu, chciał żeby szkoła 

funkcjonowała, ale szkoła nie chciała. Znalazł Fundację Tarcza, która by pomagała, ale szkoła 

nie wyraziła zgody. Dziś Wójt przedkłada projekt uchwały o zamiarze jej likwidacji, jednak w 

dalszym ciągu proponuje, aby zgodzili się i przeszli pod Stowarzyszenie. Nauczyciele są 

wykształceni i wyuczeni, Wójt prosi aby wspólnie z Wójtem poszukali jakiegoś wyjścia i 

rozwiązali ten problem. Wójt byłby nie w porządku wobec mieszkańców gminy, gdyby tego 

problemu im nie przedstawił. 

Rodzice w dyskusji proponowali, aby ten problem odłożyć dalej, odłączyć budynek domu 

nauczyciela, którego utrzymanie obciąża szkołę. Dzieci jest mało ponieważ nie ma pracy i 

młodzi ludzie wyjeżdżają. Wójt wybudował nowy budynek urzędu gminy, bo tamten był stary 

i nie nadawał się do użytkowania, ale go nie rozebrał, tylko wyremontował, pytali co w tym 

budynku znajduje się i jaki jest koszt jego utrzymania. 

Wójt powiedział, że odłączenie budynku domu nauczyciela jest w trakcie realizacji. A w 

starym budynku urzędu gminy mieści się Gminna Biblioteka Publiczna, Przedszkole, 

Regionalne Centrum Kultury, Gminna Spółka Wodna i stanowisko pracy ds. Promocji 

Gminy. Budynek jest otwarty i Wójt zaprasza można pójść zwiedzić i obejrzeć wystawy. 
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Radny Rynans Waldemar powiedział, że utrzymanie budynku CKT wynosi 40 tys zł, a szkoły 

110 tys zł. 

Mieszkańcy wsi Andryjanki pytali co stanie się z budynkiem po zamknięciu szkoły. 

Prowadzone były remonty w budynku, dlaczego wydatkowano niepotrzebnie pieniądze na 

remonty, jeżeli planowano jej zamknięcie. Pozostawić jeszcze na rok lub dwa i poszuka się 

sposobu na pomniejszenie kosztów utrzymania. 

Wójt powiedział, że nie jest za zamknięciem szkoły, chce żeby funkcjonowała i proponuje 

przekształcenie jej i przejście pod Stowarzyszenie. 

Pani Dyrektor Szkoły powiedziała, że czuła się skrępowana ze względu na brak prywatności, 

gdy przyjechała z Radą Rodziców do Wójta i chciała porozmawiać w sprawie likwidacji 

szkoły. 

Wójt powiedział, że wynikło nieporozumienie, ponieważ był zajęty w tym czasie, a Pani 

Dyrektor zadzwoniła i chciała się pilnie spotkać, nie informując, w jakiej sprawie i z kim 

przyjedzie. Wójt wyraził zgodę, gdyż pomyślał, że dotyczy spraw pracowniczych. Okazało 

się, że Pani Dyrektor przyjechała z grupą osób w sprawie likwidacji szkoły, kiedy zobaczył, 

że oczekują w sekretariacie zaprosił wszystkich do siebie pomimo iż miał gościa ale nie z 

terenu naszej gminy.  

Pani Dyrektor informowała, że szkoła w Andryjankach ma dobre wyniki nauczania, 

funkcjonuje prawidłowo i bez zastrzeżeń, mówi się, że nauczyciel pracuje tylko 20 godzin w 

tygodniu, to nie jest prawdą, żeby osiągać dobre wyniki pracuje dużo więcej i musi  

przygotować się do zajęć. Pani Dyrektor mówiła, iż dzień palenia w piecu centralnego 

ogrzewania kosztuje 160 zł. Lokatorzy z domu nauczyciela skarżyli się, że jest zimno w 

mieszkaniu i ogrzewanie rozpoczęto od dnia 2 października, a można było zacząć od 15 

października i przez dwa tygodnie sporo zaoszczędzić. 

Rodzice ponownie prosili o odłożenie likwidacji szkoły na jakiś czas i proponowali przez ten 

okres poszukać rozwiązania jak zejść z kosztów. 

Pani Piotrowska Alicja odczytała Petycję rodziców dzieci szkoły Podstawowej w 

Andryjankach skierowaną do Wójta i Radnych Rady Gminy w sprawie nie likwidowania 

szkoły. 

Wójt powiedział, że petycja jest bardzo ładna i wszystko jest prawdą, dlatego powinna 

wzruszyć oraz zmobilizować radę rodziców i dyrekcję szkoły, którzy winni wziąć sprawę w 

swoje ręce i utworzyć Stowarzyszenie dla dobra dzieci. Wójt proponuje wspólną rozmowę z 

przedstawicielami Rady Rodziców i Szkoły w celu poszukania rozwiązania i wyjścia z 

trudnej sytuacji. 

W dyskusji rodzice wypowiadali się, że w czasie tworzenia gimnazjów, planowano w 

budynku szkoły w Andryjankach utworzyć gimnazjum, a w Boćkach szkołę podstawową, ale 

wówczas rodzice nie zgodzili się. Pytano w jakiej wysokości gmina otrzymuje subwencję na 

szkołę w Andryjankach, a ile musi dołożyć swoich środków do jej utrzymania. 

Wójt powiedział, że dziś szkoły nie likwiduje, tylko zamierza przystąpić do jej likwidacji, 

jeżeli taka uchwała zostanie podjęta, wówczas podejmie działania związane z jej likwidacją i 

jak będzie potrzeba to dokładnie wyliczy. 

Radny Rynans Waldemar nadmienił, że było zainteresowanie budową biogazowi w naszej 

gminie ale Wójt nie pozwolił. 

Wójt odpowiedział, że było zainteresowanie takową budową ale jej usytuowanie w pobliżu 

zabudowań mieszkańców miejscowości Boćki wywoływałyby z ich strony protesty.  

Radny Rynans Waldemar wypowiadał się, że 17 grudnia było posiedzenie komisji i nie było 

mowy o likwidacji szkoły, Wójt mówił tylko o propozycji. Mówił że nauczyciel zarabia 4 
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tysiące złotych i uczy 4 dzieci. Dziś jest pierwsza dyskusja. Proponował zrobić imienne 

głosowanie, kto jest za, a kto przeciw likwidacji szkoły. 

Pan Nowak Zbigniew zabierając głos mówił, że przy odrobinie dobrej woli trzeba coś zrobić i 

dojść do porozumienia i ugody. 

Wójt powiedział, że widzi dwa rozwiązania, jedno to przyjęcie propozycji Wójta i 

przekazanie szkoły Stowarzyszeniu, a drugie jak zostanie szkoła to łączenie klas i szukanie 

oszczędności. 

Rodzice wypowiadali się, żeby odłączyć dom nauczyciela w celu zmniejszenia kosztów. 

Wójt powiedział, że tak dom nauczyciela jest w trakcie odłączania, ale to pomniejszy koszty o 

15-20 tysięcy złotych, a całkowity koszt szkoły wynosi milion sześćdziesiąt tysięcy złotych. 

Pani Dyrektor szkoły nadmieniła, że zużycie wody przez okres wakacji jest wyższe niż w 

roku szkolnym. Wypowiadała się, że małe wiejskie szkoły trzeba wspierać. 

Wójt powiedział, że zgadza się z Panią Dyrektor i chce szkołę wesprzeć i przekazać 

Stowarzyszeniu, zdaniem Wójta nie ma sensu brnąć w dalsze koszty, nie mówi o zamykaniu 

tylko przekazaniu do Stowarzyszenia. 

Rodzice pytali Wójta ile środków przekaże dla Stowarzyszenia na utrzymanie szkoły.  

Wójt powiedział, że przekaże całą przyznaną subwencję (na 46 dzieci) plus dotację z gminy w 

wysokości, jaką przyzna Rada Gminy. Konkretnych cyfr na dzień dzisiejszy nie ma, ponieważ 

nie było takiej potrzeby, tak jak już wcześniej mówił, do liczenia kosztów i do rozmów 

przystąpi wówczas, gdy podejmie się uchwałę o zamiarze likwidacji szkoły bądź przejściu 

pod Stowarzyszenie. 

Pani Skarbnik powiedziała, że nie wie, dlaczego rodzice mówią, że nie wiedzą jakie są 

koszty. Wszystkie wyliczenia są w szkole, co ile kosztuje to wie Pani Dyrektor, co roku w 

planie finansowym pisze i liczy wydatki. Na przykład na rok 2016 Pani dyrektor 

zapotrzebowała 16 tys zł na energię, wodę i ścieki w domu nauczyciela i w szkole, 50 tys zł 

na ogrzewanie domu nauczyciela i szkoły. 

Radna Pani Krystyna Piotrowska proponowała, żeby sprawę przekształcenia, czy likwidacji 

odłożyć na rok. Odłączy się dom nauczyciela, zlikwiduje kuchnię na catering, jeszcze na 

czymś się zaoszczędzi i po roku zobaczy się co z tego wyjdzie.   

Głos zabrał  Sekretarz Gminy, powiedział, że proces likwidacji szkoły ma 2 etapy. Jeden etap 

podjęcie uchwały o zamiarze likwidacji, a drugi etap podjęcie uchwały o likwidacji. Jeżeli 

przejdzie pierwszy etap to rozpocznie się przygotowanie działań  związanych z likwidacją 

szkoły. W terminie do 29 lutego podejmuje się uchwałę o likwidacji szkoły z dniem 31 

sierpnia. Cała procedura likwidacji rozpoczyna się po podjęciu uchwały o likwidacji  po 29 

lutym. Będą prowadzone rozmowy i zbierane opinie związków zawodowych, kuratora i inne. 

Jednak opinie te nie będą wiążące. Skuteczna uchwała będzie ta druga, teraz uchwała o 

zamiarze likwidacji będzie rozpoczynała rozmowy. 

Rodzice zarzucali Wójtowi, że w ulotce wyborczej pisał, że jest dobrym gospodarzem, a tu 

likwiduje szkołę. 

Wójt odpowiedział, że tak jest dobrym gospodarzem , gdyby nim nie był to by nie likwidował 

szkoły tylko brnął po kosztach. Teraz też nie chce jej likwidować, tylko przekazać dla 

Stowarzyszenia. Wójt jako kierownik to wolałby żeby szkoła została, nie miałby roboty 

związanej z jej likwidacją, ale jako Wójt Gminy to dba o budżet gminy i o dobro szkoły, żeby 

nie likwidować szkoły chce ją przekształcić i przekazać Stowarzyszeniu, wówczas będzie i 

szkoła i cały budżet. 

Radni Pani Krystyna Piotrowska i Pan Rynans Waldemar powiedzieli, że proponują odłożenie 

sprawy na rok czasu. 
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Po dyskusji postanowiono przegłosować przedłożony przez Wójta Gminy projekt uchwały w 

sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Andryjankach. 

Radny Rynans Waldemar zaproponował, żeby radni mieli odwagę i pojedynczo 

wypowiedzieli się przy zebranych kto jest za, a kto przeciw likwidacji szkoły. Na co radni się 

zgodzili. 

Radny Bazylewski Krzysztof zaproponował tajne głosowanie. 

Głos zabrał Sekretarz Gminy, który poinformował, że zgodnie z art.14 ustawy o samorządzie 

terytorialnym uchwały rady gminy zapadają zwykłą większością głosów w obecności co 

najmniej  połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu jawnym, chyba że ustawa stanowi 

inaczej. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał głosowaniu projekt Uchwały Rady Gminy Nr IX/56/15 

w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Andryjankach. 

Radni kolejno wypowiadali słowa, że są „za” lub, „przeciw”, lub „wstrzymują się” 

„za” podjęciem uchwały wypowiedziało się 2 radnych; „wstrzymało się” 4 radnych; 

„przeciwnych” było 8 radnych. 

Przewodniczący stwierdził, że Uchwała Rady Gminy Boćki Nr IX/56/15 z dnia 30 grudnia 

2016 roku w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Andryjankach. 

Nie otrzymała większości głosów i nie została podjęta. 

Wójt powiedział, że ma sytuację wiadomą i wie co ma robić, jak planować koszty na przyszły 

rok budżetowy. Trzeba wybrać zespół z Rady Szkoły i Rady Rodziców, który będzie 

wspólnie z Wójtem pracował i szukał sposobów zmniejszenia kosztów. Wójt czeka na 

przedstawicieli do prowadzenia rozmów. 

Ad pkt  15. Wójt przedstawił informację o realizacji uchwał Rady Gminy. 

Sekretarz Gminy odczytał pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, że 

Uchwała Rady Gminy Nr VIII/42/2015 z dnia 26 listopada w sprawie opłaty targowej została 

przekazana do Kolegium RIO celem podjęcia rozstrzygnięcia nadzorczego. Posiedzenie miało 

odbyć się w dniu 23 grudnia br, do dnia dzisiejszego żadna wiadomość nie nadeszła. W 

piśmie tym RIO informuje, że Rada Gminy stawki opłaty targowej różnicowała w zależności 

od formy ich sprzedaży a nie określiła stawek opłaty właściwych w pozostałych niż 

wymienione w paragrafie pierwszym. Uchwały, co stanowi naruszenie art. 19 ustawy. Przy 

różnicowaniu opłaty targowej powinno się uwzględnić wszystkie możliwe formy 

dokonywania sprzedaży, np. poprzez wprowadzenie zapisu iż w pozostałych przypadkach 

dzienna stawka opłaty  targowej wynosi x zł. Również inkasent dokonujący poboru opłat 

powinien być oznaczony w sposób pozwalający jego identyfikację. W chwili obecnej 

czekamy na rozstrzygnięcie nadzorcze.  

Ad pkt 16. Sprawy różne 

Głos zabrał Pan Dworakowski Sławomir, powiedział, że jest członkiem Zarządu Klubu 

Sportowego  KP Bocian Boćki i zwrócił się do Radnej Pani Krystyny Piotrowskiej i prosił o 

wyjaśnienie o co chodzi i co chce od jego małżonki. 

Pani Piotrowska Krystyna powiedziała, że jak siedziała na meczu to mówili, że Pani 

Dworakowska pierze skarpety zawodnikom sportowym i ma dużo roboty. Pytała czy to za 

darmo robi.  

Pan Krzysztof Bazylewski poinformował, że koszulki zawodnikom pierze Pani J.K. a 

pozostały strój zawodnicy piorą we własnym zakresie. 

Pan Dworakowski powiedział, że prosi Panią Piotrowską o przeproszenie, jeśli nie przeprosi 

to poda do Sądu. 

Pani Piotrowska zapytała, czy nie mogła zapytać, czy pytanie jest zabronione. 
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Pan Dworakowski powiedział, że na Sesji, na forum nie mogła zapytać. Jest od tego Zarząd 

Klubu Sportowego i mogła pytać Zarząd. Teraz prosi Panią Radną o przeproszenie. 

Ad pkt 17 Wniosków nie zgłoszono 

Ad pkt 18. Przewodniczący Rady Gminy odczytał odpowiedzi na wnioski: 

1) Odpowiedź Kierownika GOPS o przyznaniu zasiłku celowego na częściowe pokrycie 

wydatków powstałych w wyniku zdarzenia losowego pożaru domu w wysokości 

wskazanej przez zainteresowaną Panią P.J. na zakup okien. 

2) Odpowiedź Kierownika GOPS dotyczącą zaniedbywania dzieci przez matkę Panią 

O.B. Rodzina ta objęta jest opieką asystenta rodziny i jest pod nadzorem kuratora 

sądowego. 

3) Pozytywną odpowiedź na wniosek dotyczący zamontowania lampy oświetleniowej na 

słupie ulicznym przy ulicy Brańskiej. 

Ad pkt 19. Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął obrady Sesji. 

Protokołował: 

Helena Kłosińska  

Przewodniczący Rady Gminy 

Paweł Rzepniewski 

 


